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ZÁPIS  
 
Z PÁTÉHO JEDNÁNÍ MONITOROVACÍHO VÝBORU OPERAČNÍHO PROGRAMU 
TECHNOLOGIE A APLIKACE PRO KONKURENCESCHOPNOST  
 

Datum:                 14. 11. 2024 

Místo: Ministerstvo průmyslu a obchodu, Politických vězňů 20, Praha 1 

Předsedající: doc. Ing. Marian Piecha, Ph.D., LLM 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

9:00    Prezence účastníků jednání  

9:30   Zahájení 5. jednání Monitorovací výboru  

Úvodní slovo předsedy Monitorovacího výboru OP TAK 

Vystoupení zástupce Evropská komise – DG Regio  

Informace o aktuálním stavu implementace OP TAK  

Projednání a schválení 3. revize OP TAK 

Projednání a schválení modelů hodnocení k:  

Inovace – výzva III. 

Aplikace – výzva II. – VÝVOJ DIGITÁLNÍCH ŘEŠENÍ 

Aplikace – výzva III. – DEEP TECH 

Obnovitelné zdroje energie – biomasa – výzva I. 

Renovace brownfieldů pro cestovní ruch – výzva I. 

Vyhodnocení a schválení aktualizace Evaluačního plánu OP TAK 

Informace o plnění Ročního komunikačního plánu OP TAK  

Projednání a schválení Ročního komunikačního plánu OP TAK na rok 2025 

Různé  

12:30  Ukončení 5. jednání Monitorovacího výboru  

12:45 Oběd 

 

Přílohy: 

Prezentace z 5. jednání MV OP TAK  

Seznam účastníků z 5. jednání MV OP TAK 
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ZAHÁJENÍ 5. JEDNÁNÍ MONITOROVACÍHO VÝBORU OP TAK 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) zahájil jednání Monitorovacího výboru (MV) Operačního programu Technologie 

a aplikace pro konkurenceschopnost (OP TAK). Během zahájení bylo přítomno 24 z 28 členů MV s hlasovacím 

právem. MV je usnášeníschopný při účasti 15 členů. Předseda MV představil program.  

Program jednání MV byl jednohlasně schválen. 

VYSTOUPENÍ ZÁSTUPCE EVROPSKÉ KOMISE DG REGIO  

Pascal Boijmans (EK DG Regio) představil novou desk officerku pro OP TAK Petru Leonhardt Brlek. Vyzdvihl objem 

alokace ve vyhlášených výzvách OP TAK a předpokládá náběh proplacených prostředků. Upozornil na přezkum 

v polovině období, ze kterého mohou vzejít návrhy na úpravu programů. Draghiho zpráva klade důraz 

na konkurenceschopnost a inovace v EU, přičemž fondy EU k tomu mohou přispět. ČR podprůměrně využívá 

finanční nástroje (FN), apeluje na zvýšení jejich podílu i s ohledem na nižší alokace pro příští období.  

INFORMACE O AKTUÁLNÍM STAVU OP TAK  

Marian Piecha (ŘO OP TAK) uvedl, že program má mírné zpoždění, to je dáno administrací Národního plánu 

obnovy (NPO), resp. jeho překryvem s OP TAK. V NPO bylo ve stejných aktivitách jako v OP TAK za posledních 

2,5 roku zadministrováno přes 34 mld. Kč, tj. 1/3 OP TAK. Jediná varianta, jak zabezpečit překryv mezi OP TAK 

a NPO bylo časové hledisko, tj. nejprve vyhlásit NPO (končí v roce 2026). NPO je hotový a od jara se zrychluje 

administrace OP TAK. Vše je podřízeno kompromisům kvůli multiprogramování vyjma plnění n+3, které není 

ohroženo. Rozdíl mezi Rozhodnutími a proplacenými prostředky je dán i odlišností od ostatních OP. OP TAK 

nevyužívá předfinancování, ale ex post platby. Vyzdvihl úspěch v úsporách energií, na úsporách musíme stavět 

konkurenceschopnost. Cena energií snižuje konkurenceschopnost. Ekonomika ČR je stále postavena na výrobě 

a tam se odráží ceny energií. U výzev na výzkum, vývoj a inovace dochází ke zúžení dle Hospodářské strategie ČR.  

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) řekl, že Nařízení STEP požaduje podporu pro malé a střední projekty (MSP), 

i přestože je cíleno na strategické projekty. Dále neřeší veřejnou podporu. V OP TAK byly s EK projednávány 

3 projekty, ani jeden nebyl vhodný k podpoře (jeden se nevešel aktivitami, dva z důvodu veřejné podpory). 

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ 3. REVIZE OP TAK 

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) na dotaz Jany Pospíšilové Maussen (RV NNO) uvedl, že na rozdíl od Priority 4 

se prostředky ve Specifickém cíli (SC) 1.1 čerpají o něco pomaleji. V OP TAK je podpora výzkumu a vývoje 

atomizovaná do různých aktivit. Řídící orgán (ŘO) přihlédl k náročnosti administrace některých programů 

výzkumu a vývoje a navrhl podpořit větší projekty ve SC 4.2 Nicméně po změně ve vedení MPO bylo včera 

rozhodnuto, že nemá dojít k přesunu ze SC 1.1. Další navrhovaný přesun ze SC 4.3 do 4.2 vychází z dohod s MŽP, 

tj. MPO nebude pokračovat v podpoře projektů „velké energetiky“ a volná alokace se využije na obnovitelné 

zdroje energie (OZE). 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) informoval, že program Elegrid z Modernizačního fondu (Mod. fond) má větší 

finanční kapacitu, proto je efektivnější podpořit z něj distribuční soustavu. Místo toho se z OP TAK podpoří rozběh 

podpory větrných elektráren v ČR, což usnadní reformy z NPO (zjednodušení procesů, akcelerační zóny).  

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) shrnul situaci. První bod revize se neuskuteční. Druhý bod revize bude předmětem 

diskuse. Třetí bod revize spočívá v přesunu prostředků v rámci SC 2.1.  
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Kateřina Neveselá (MMR-NOK) poděkovala ŘO za reakci na povodně a brownfieldy. V příštím roce čeká ČR 

mid term hodnocení, tzn. že se bude přidělovat posledních 15 % alokace. V rámci alokace pro ČR se hlídají limity, 

proto MMR nepodporuje přesun alokace ze SC 1.1 (nezbyla by rezerva na tematickou koncentraci). Ostatní OP 

by byly zablokovány, což není žádoucí ani na konec období, kdy se dělají realokace s ohledem na dočerpání. 

Snížení alokace na vědu a inovace není v souladu s Hospodářskou strategií ČR. Vítá zrušení převodu ze SC 1.1. 

Převod do větrných elektráren je pro ČR také priorita, proto byla zahájen debata s MPO, MŽP a SFŽP, aby bylo 

následně dokryto z Mod. fondu. Výzva na větrné elekt. má alokaci 3 mld. Kč, přijaté žádosti jsou za 17 mld. Kč, 

ve výzvě chybí požadavky na ukončení schvalovacího procesu, proto je z pohledu MMR řada projektů riziková. 

Riziko spočívá v zablokování alokace OP TAK těmito projekty. Doporučuje přesunout jen část zdrojů ze SC 4.3 do 

4.2 a zbytek dokrýt Mod. fondem. Ve Specifických doporučení Rady je požadavek na zvýšení alokace FN (průměr 

za ČR 1,8 %, průměr EU 9 %, chceme se dostat na 3,5 % z celkové alokace). Navýšení se odrazí i do vyjednávání 

budoucího období. MMR v červnu zahájilo s MPO debatu k FN na inovace. MMR navrhuje s ohledem 

na doporučení Rady zapracovat FN do předkládané revize. V OP ŽP chtějí spustit pilotní FN na čističky odpadních 

vod kvůli zpřísnění legislativy. OP ŽP už nemá volnou alokaci, proto jednají s OP TAK a IROP o přesunu alokace. 

Dne 13. 11. proběhlo jednání ministrů MMR, MPO a MŽP, došlo k dohodě na vyvedení prostředků z OP TAK. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) potvrdil, že dle dohody ministrů OP TAK pomůže nově vznikajícímu FN v OP ŽP 

částkou 0,5 mld. Kč. Navrhuje, že IROP přispěje stejnou částkou. Přesun z OP TAK není z důvodu čerpání, 

ale v souladu s EK chceme navýšit podporu z FN.   

Kateřina Neveselá (MMR-NOK) o výši realokace z IROP se jedná. Podpora OZE z Mod. fondu se bude dále řešit. 

Jan Proksch (SP ČR) vítá, že nedojde k přesunu prostředků ze SC 1.1 V případě problémů s čerpáním v SC 1.1 

navrhuje posílit aktivity na preakceleraci a aplikace. Absorpční kapacita zde je. V případě přesunu ze SC 4.3 do 4.2 

je spíše pro posílení energetické soustavy. Spatřuje riziko v povolovacích procesech na větrné elektrárny. 

V současném návrhu vidí riziko nárůstu regulovaných složek energií pro firmy. Proto je proti realokaci do 4.2.   

Ondřej Tomšej (ŘO OP TAK) uvedl, že MPO už přes rok jedná s MŽP a SFŽP s cílem vyčerpat alokaci smartmeterů 

z OP TAK a RePower. Následně si agendu smartmeterů přebere Mod. fond. ŘO OP TAK komunikuje se všemi 

provozovateli distribučních soustav a je s nimi odsouhlasen přesun těchto aktivit pod Mod. fond, kde je alokace 

mnohem vyšší. 

Štěpán Chalupa (Komora OZE) podporuje přesun prostředků ze SC 4.3 do 4.2. Zároveň je pro posilování sítí.   

Pascal Boijmans (EK DG Regio) sdělil, že EK měla silné námitky k přesunu ze SC 1.1. Pro novou EK je důležitá 

konkurenceschopnost a inovace. Přesun ze SC 4.3 do 4.2 by mohl pomoci energetické tranzicí, ale vidí riziko 

ve schvalovacím procesu u větrných elekt. Apeluje na větší podíl prostředků ve FN a experimentování s novými 

nástroji v tomto období. Ohledně načasování doporučuje tuto revizi spojit s revizí z přezkumu v polovině období.  

Marian Piecha (ŘO OP TAK) uvedl, že v OP PIK byly 2 výzvy na větrné elektrárny, nízký zájem, podmínka mít 

stavební povolení. Projekty padaly. Těžké podmínky v ČR pro realizaci větrných elekt. Současná vláda chce 

zjednodušit povolovací procesy, v NPO akcelerační zóny (mají zrychlit povolování). V OP TAK se zjednodušily 

podmínky výzvy, aby se ověřilo, zda došlo k pokroku v povolovacích procesech. Zároveň se tím na trhu motivovala 

poptávka. Větrné elekt. by tak mohly fungovat jako v zahraničí. MPO více než rok připravuje s MŽP velký nástroj 

Elgrid na podporu distribučních sítí a nechce paralelně vyhlašovat 2 výzvy na tuto oblast. MŽP větrné elekt. zatím 

neřeší. Platí konsensus na převod do OP ŽP na čističky odpad. vod z důvodu navýšení FN.  

František Jochman (HK) sdělil, že mechanismy vyrovnávání přebytků el. sítě a investice do bateriových uložišť 

přinesou vyšší využívání OZE, aby nám toto neuteklo v rámci koordinace. 
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Ondřej Tomšej (ŘO OP TAK) uvedl, že MŽP spustilo notifikaci na podporu akumulace např. vodíku. Mají na to 

vyšší alokaci. 

Štěpán Chalupa (Komora OZE) s ohledem na přesun prostředků do SC 4.2 potvrzuje absorpční kapacitu větrných 

elekt., příp. dalších OZE. Povolovací procesy se zrychlují, do toho nového prostředí nyní vstupují projekty větrných 

elekt. Předpokládá, že se velká část projektů dostane do realizace příp. je vysoká absorpční kapacita 

ve fotovoltaice. V oblasti akumulace probíhají přípravy. Větrné elektrárny zůstávají na OP TAK a Mod. fond s tím 

zatím nepočítá, pokud začne, bude s tím spojeno zpoždění a tím rozjezd větrných elekt. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) shrnul, že pokud se nenavýší alokace do větrných elekt. v OP TAK, tak jejich realizace 

bude přes aukce (připravuje MPO) a zdrojem financování budou všichni uživatelé s jističem. V diskusi se příliš 

akcentovaly věrné elekt., přitom přesun prostředků je do OZE jako celek. 

Ondřej Tomšej (ŘO OP TAK) informoval, že výzva na malé vodní elektrárny (MVE) má přečerpanou alokaci, 

připravuje se výzva na biomasu, kde se očekává vysoká absorpční kapacita. Pokud se nepodaří zrealizovat 

projekty větrných elektráren mohou se využít finanční prostředky pro další podporované aktivity, 

např. fotovoltaika přes Národní rozvojovou banku (NRB), MVE a Biomasa. MVE a biomasa nejsou podporovány 

z Mod. fondu, ale je dohoda na úrovni MŽP/MPO, že sem budeme přesouvat peníze do doby, než se schválí 

schémata na Mod. fondu. 

Kateřina Neveselá (MMR-NOK) navrhla odložit přijetí revize a spojit jí s revizí z přezkumu v polovině období. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) nedoporučuje odkládat revizi. 

Petr Konvalinka (TA ČR) vyjádřil podporu v přijetí revize OP TAK. 

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) shrnul situaci. Původní revize měla tři části. První část, přesun ze SC 1.1 

se neuskuteční. K tomu je návrh MMR vymezit alokaci 1 mld. Kč na FN v oblasti výzkumu a vývoje. Druhá část 

revize, přesun alokace ze SC 4.3 do 4.2, bude ponížena o částku 0,5 mld. Kč pro budoucí převod do FN v OP ŽP. 

Třetí část revize k FN zůstává beze změny. MV může hlasovat o původní revizi, kterou neschválí nebo budou 

přijata usnesení k jednotlivým částem a MV pověří ŘO k dopracování revize. ŘO z časového hlediska nezvládne 

předložit dvě revize po sobě. Jedna revize může být výslednicí dvou hlasování MV. 

Kateřina Neveselá (MMR-NOK) vysvětlila, že realokaci mezi programy musí předcházet materiál do vlády. Časově 

se dvě revize programu nestihnou.  

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) na výzvu předsedy MV zopakoval návrhy usnesení, o kterých bude MV hlasovat. 

V předložené revizi se neuskuteční převod prostředků ze SC 1.1. V rámci převodu prostředků ze SC 4.3 do 4.2 

se částka sníží o 0,5 mld. Kč a ponechá se ve SC 4.3 pro budoucí možnou realokaci do OP ŽP. Revize k rizikovému 

kapitálu a Expanzi zůstává beze změny. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) vyzval přítomné k předložení protinávrhu a nechal hlasovat. 

Pro návrh hlasovalo 24 členů, 2 členové se zdrželi a 1 člen byl proti. Monitorovací výbor OP TAK schválil návrh 

změn operačního programu. 

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK neschvaluje návrh změny Operačního programu Technologie a aplikace 
pro konkurenceschopnost 2021-2027 spočívající v navrhovaném přesunu finančních prostředků ve výši 
32 000 000 EUR ze SC 1.1 Rozvoj a posilování výzkumných a inovačních kapacit a zavádění pokročilých 
technologií do SC 4.2 Podpora energie z obnovitelných zdrojů.  

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje návrh změn Operačního programu Technologie a aplikace 
pro konkurenceschopnost 2021-2027 spočívající ve vnitřním přesunu finančních prostředků ve výši 
112 000 000 EUR ze SC 4.3 Rozvoj inteligentních energetických systémů, sítí a skladování vně transevropské 
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energetické sítě TEN-E do SC 4.2 Podpora energie z obnovitelných zdrojů a ve vnitřním přesunu finančních 
prostředků ve výši 31 172 228 EUR v rámci SC 2.1 Posilování udržitelného růstu a konkurenceschopnosti MSP 
a vytváření pracovních míst v MSP ve prospěch aktivity Expanze. Monitorovací výbor pověřuje řídicí orgán OP 
TAK přepracovat návrh změn Operačního programu Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost 2021-
2027 dle výše uvedeného a předložit návrh Evropské komisi ke schválení. Případně návrh dopracovat dle 
připomínek Evropské komise; členové MV budou dále informováni. 

Výše uvedené změny programového dokumentu budou předloženy Evropské komisi ke schválení až po 

projednání a schválení dalších návrhů na změnu programového dokumentu z mid term hodnocení. 

 

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELŮ HODNOCENÍ 

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELU HODNOCENÍ K VÝZVĚ INOVACE – VÝZVA III. 

Petr Filipi (ŘO OP TAK) uvedl k návrhu MMR na vložení inovací do FN uvedl, že jde o produktovou investici 

a po konzultaci je zřejmé, že banky příliš nechtějí hodnotit míru inovace a inovativnosti, proto se k návrhu v tuto 

chvíli stavíme rezervovaně. Navíc ŘO počítá s vyčerpáním alokace na aktivitu inovace. Praxe ukazuje, že se ve 

spolupráci s NRB nepodařilo nastavit FN na digitalizaci. Ale vyjednali jsme s Evropskou bankou pro obnovu 

a rozvoj (EBRD) spolupráci na finančním produktu. Benefitem je, že EBRD přispěje částkou 140 mil. EUR a OP TAK 

34 mil. EUR. V OP TAK není malá podpora FN, měly by se podílet i ostatní programy. K modelu hodnocení uvedl, 

že vychází z poslední výzvy, u které nyní probíhá hodnocení. Proces běží rychleji než v předchozích výzvách.  

Kateřina Neveselá (MMR-NOK) se dotázala, jak ŘO pracoval se závěry vnitřní evaluace OP PIK, kde byla oblast 

výzkumu a vývoje hodnocena s nízkou efektivitou, což potvrdila dopadová evaluace Dohody o partnerství. Proto 

byly v červnu zahájeny debaty s MPO. Hodnocení inovativnosti je úzké hrdlo, ale nemělo by být nepřekonatelnou 

překážkou. Ve vypořádání zaznělo, že ŘO v roce 2026 počítá s FN na výzkum a vývoj. Upozornila, že ve výzvě 

na inovace nedošlo ke změně i přes výsledky evaluací. MMR navrhuje FN s ohledem na výsledky evaluací 

a zkušenosti ze zahraničí., např. Německá rozvojová banka Kfw realizuje FN v oblasti inovací.  

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) uvedl, že nelze srovnávat NRB s Kfw. MMR má informace o problémech s NRB. MPO 

vyjednává s EBRD. Rozjetí FN může trvat i kratší dobu než 2 roky, jak ukazují povodně, ale to nestojí na MPO. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) chceme co nejvíce prostředků do FN, limitem jsou technické aspekty spolupráce. 

Jan Riegl (NRB) informoval, že za poslední 2 roky jsme implementovali 8 FN. Přiznává problémy, ale ty jsou dány 

fragmentací FN. Upřednostňují méně FN s větší alokací, širší produkty se stabilitou a trvanlivostí produktu.  

Petr Filipi (ŘO OP TAK) sdělil, že u inovací by dávalo smysl navýšit Expanzi a dělat to přes produktivní investice. 

Chápe tlak na FN, ale to, že dotace nebudou v budoucnosti neznamená, že se jich musíme zbavovat už nyní, když 

máme schváleno EK a nejsou k tomu legislativní důvody.  

Marian Piecha (ŘO OP TAK) chceme vyhlašovat další finanční nástroje v oblasti podpory výzkumu a vývoje, ale 

nechceme dělat malé, fragmentované programy.  

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) chceme navyšovat Expanzi (až 5 mld. Kč), což je v souladu s NRB, ale nemůžeme to 

udělat, protože narážíme na limity tematické koncentrace. Pokud uděláme FN na inovace, budeme fragmentovat.  

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Model hodnocení. 

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Model hodnocení k výzvě Inovace – výzva III. 
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PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELU HODNOCENÍ K VÝZVĚ APLIKACE – VÝZVA II. – VÝVOJ 

DIGITÁLNÍCH ŘEŠENÍ 

Petr Filipi (ŘO OP TAK) uvedl, že jde o novou výzvu v oblasti aktivit výzkumu a vývoje. Poučením z vývoje v I. výzvě 

(administrativně náročná) je decentralizace zaměření výzev. Výzva je na digitální řešení, výstupem bude software 

nebo digitální služba. Vylučovací kritéria jsou zeštíhlená, vyjasněná ve vztahu k připomínkám MF-AO (děkuje za 

spolupráci). Kritéria založena na používání digitálních řešení. Jsou definovaná zaměření, do kterých má digitální 

řešení spadat. Kritérium nárůst obratu po ukončení projektu, nebude-li splněno, sankce. 

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Model hodnocení.   

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Model hodnocení k výzvě Aplikace – výzva II. – VÝVOJ 
DIGITÁLNÍCH ŘEŠENÍ. 

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELU HODNOCENÍ K VÝZVĚ APLIKACE – VÝZVA III. – DEEP TECH 

Petr Filipi (ŘO OP TAK) informoval, že výzva je označena jako třetí, ale bude vyhlášena před druhou výzvou. 

Přílohou je seznam podporovaných oblastí (visí na webu OP TAK). Model u II. i III. výzvy vychází z modelu 

na mezinárodní spolupráci. Při dosažení dvojnásobku alokace bude s ohledem na administraci výzva uzavřena 

a příp. bude vyhlášena další výzva.  

Tomáš Holinka (MPO RIS3) vítá fokusaci, model hodnocení je velice propracovaný, poděkování týmu, který stál 

za přípravou. 

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Model hodnocení.   

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Model hodnocení k výzvě Aplikace – výzva II. – DEEP TECH. 

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELU HODNOCENÍ K VÝZVĚ OBNOVITELNÉ ZDROJE ENERGIE – 

BIOMASA – VÝZVA I.  

Ondřej Tomšej (ŘO OP TAK) sdělil, že alokace výzvy 1 mld. Kč, ale avizovaná alokace v projektech je mnohem 

vyšší, bude se řešit příp. zásobníkem. Vymezujeme se vůči Mod. fondu, monovýroba tepla, vysokoúčinná 

kombinovaná výroba elektřiny a tepla příp. vyvedení tepla ze stávajících bioplynových stanic. Binární kritéria. 

Výdaje nad rámec stropů budou nezpůsobilé. Popsal přílohu č. 6 a 7.  

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Model hodnocení. 

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Model hodnocení k výzvě Obnovitelné zdroje energie – 
biomasa – výzva I.  

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ MODELU HODNOCENÍ K VÝZVĚ RENOVACE BROWNFIELDŮ PRO 

CESTOVNÍ RUCH – VÝZVA I.  

Ondřej Tomšej (ŘO OP TAK) informoval, že jedna aktivita výzvy je na hotely, penziony apod., druhá na památky 

v památkových oblastech. Výzva je pouze pro MSP. Popsal míry podpory a max. výši dotaci. Jednokolový model 

hodnocení, binární kritéria. Tlak a snaha o podporu energeticky účinných projektů. Chceme prvky OZE, přísné 

požadavky na zateplení s ohledem budoucí na zpřísnění legislativy. Parametry nastaveny v souladu s taxonomií. 

Lucie Reitingerová (SOCR ČR) poděkovala za otevření výzvy pro cestovní ruch. 

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Model hodnocení.  

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Model hodnocení k výzvě Renovace brownfieldů pro cestovní 
ruch – výzva I.  
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VYHODNOCENÍ A SCHVÁLENÍ AKTUALIZACE EVALUAČNÍHO PLÁNU OP TAK 

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) představil provedené evaluace, vč. tzv. evaluace negativních stavů, ze které nevyšel 

jeden faktor, který by stál za vysokým počtem těchto projektů. Dále přestavil aktualizaci Evaluačního plánu. 

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil aktualizaci Evaluačního plánu OP TAK.   

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje aktualizaci Evaluačního plánu Operačního programu 
Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost 2021-2027.   

INFORMACE O PLNĚNÍ ROČNÍHO KOMUNIKAČNÍHO PLÁNU OP TAK  

Pavlína Janová (ŘO OP TAK) seznámila přítomné členy s plněním Ročního komunikačního plánu OP TAK za 1. až 3. 

čtvrtletí roku 2024 a pozvala přítomné na Výroční konferenci OP TAK.  

PROJEDNÁNÍ A SCHVÁLENÍ ROČNÍHO KOMUNIKAČNÍHO PLÁNU OP TAK NA ROK 2025 

Pavlína Janová (ŘO OP TAK) prezentovala Roční komunikační plán OP TAK na rok 2025. Představila jednotlivé 

komunikační aktivity plánované na rok 2025 a indikativní rozpočet. 

Monitorovací výbor OP TAK jednohlasně schválil Roční komunikační plán OP TAK na rok 2025.   

USNESENÍ: Monitorovací výbor OP TAK schvaluje Roční komunikační plán OP TAK na rok 2025. 

RŮZNÉ 

Jan Proksch (SP ČR) děkuje za podporu při povodních, ministrům předkládali návrhy řešení a mrzí je, že nebyli 

zapojeni do diskuse a platforem. Do úvěrů nelze zahrnout velké podniky, bude hrazeno ze státního rozpočtu (SR)? 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) uvedl, že kvůli DNSH nebyl použit OP TAK. Úvěry překlopily do revolvingových zdrojů, 

které jsou již na účtech NRB. Nejedná se o prostředky ze SR. Revolvingové prostředky bohužel nemohou být 

použity pro velké podniky (povodněmi zasaženy stejně jako MSP) a obrátil se v tom na EK. 

Pascal Boijmans (EK DG Regio) neumí přesně odpovědět. Po povodních EK zahájila novou iniciativu Restore. V ČR 

je menší zájem. ČR už navrhla nějaké změny, budou se diskutovat v Radě. Zde by mohla být vznesena otázka 

k velkým podnikům. Dotaz, jak chápeme mid term hodnocení. V létě byl odeslán dopis k řídícím a kontrolním 

systémům (WL), před polovinou února by měl být předložen akční plán. K FN u inovací je spousta argumentů, 

ale je potřeba změna uvažování. Nejprve uvažovat FN a když to nejde s nimi, pak použít dotace. Ne obráceně. 

Bohumil Šmucr (ŘO OP TAK) na mid term hodnocení pracujeme a dále budeme. Odpověď na WL s je závislá 

na výsledcích MF AO resp. na auditu systému a auditech operací za aktuální rok. Na konci listopadu bychom měli 

od MF AO dostat první výsledky, dle neoficiálních informacích jsme na dobré cestě. 

Marian Piecha (ŘO OP TAK) se rozloučil, k 1. lednu 2025 končí na MPO. 
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ZÁVĚRY Z 5. JEDNÁNÍ MONITOROVACÍHO VÝBORU OP TAK 

MONITOROVACÍ VÝBOR OP TAK PROJEDNAL A SCHVÁLIL: 

Návrh změn programového dokumentu Operačního programu Technologie a aplikace pro 
konkurenceschopnost 2021-2027 

Model hodnocení k:  

 Inovace – výzva III. 
 Aplikace – výzva II. – VÝVOJ DIGITÁLNÍCH ŘEŠENÍ 
 Aplikace – výzva III. – DEEP TECH 
 Obnovitelné zdroje energie – biomasa – výzva I. 
 Renovace brownfieldů pro cestovní ruch – výzva I. 

Aktualizaci Evaluačního plánu Operačního programu Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost 2021-
2027 

Roční komunikační plán na rok 2025 

 

ÚKOLY Z 5. JEDNÁNÍ MONITOROVACÍHO VÝBORU OP TAK 

1. Sekretariát MV připraví a do 28. listopadu 2024 rozešle členům MV návrh zápisu z jednání 

k připomínkám. 

2. Sekretariát MV rozešle konečnou verzi zápisu po zapracování připomínek jednotlivých členů výboru 

nejpozději do 12. prosince 2024. 

 

 

Zapsala: Ing. Ilona Rut Palasová 

  

 

 

 

 

V Praze Dne 11. 12. 2024                                                                            Schválil: doc. Ing. Marian Piecha, Ph.D., LLM 


